
Rada Miejska w Tułowicach 

Radni - Sesja 

Protokół nr XXXIII 

XXXIII Posiedzenie Rady Miejskiej w Tułowicach w dniu 30 sierpnia 2021 r. 

Obrady rozpoczęto 30 sierpnia 2021 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:29 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Przemysław Bielecki 

2. Jan Bojkowski 

3. Krzysztof Chodorowski 

4. Frédéric Coppin 

5. Arkadiusz Drążek 

6. Tomasz Gala 

7. Roman Kopij 

8. Michał Luty 

9. Stanisław Momot 

10. Krzysztof Mróz 

11. Krzysztof Ptak 

12. Andrzej Reszka 

13. Anna Sokulska 

14. Agnieszka Zawadzka 

15. Bernadeta Żytkiewicz 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

XXXIII sesję Rady Miejskiej w Tułowicach otworzył Przewodniczący Rady Frédéric Coppin, 

poinformował, że sesja jest zamknięta, przypomniał, że jeżeli ktoś miał jakieś pytania, to 

mógł się zwrócić do dyrektorów, kierowników i pracowników Urzędu oraz Burmistrza.  

Przypomniał o obowiązku używania maseczek podczas sesji i o oznaczonych miejscach,  

a także o respektowaniu przepisów związanych z pandemią. 

Poinformował, że na mocy ustawy o samorządzie gminnym obrady są nagrywane, 

transmitowane na żywo i rejestrowane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk,  

a nagrania obrad dostępne są w Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie internetowej 

Urzędu oraz w sposób zwyczajowo przyjęty. 

 

Przewodniczący stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji bierze udział 12 Radnych,  

co stanowi kworum, przy którym Rada Miejska w Tułowicach może obradować  

i podejmować prawomocne uchwały, następnie przywitał wszystkich obecnych  

i oglądających obrady. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że porządek obrad wraz  

z zaproszeniem na sesję Radni otrzymali poprzez system eSesja i zapytał, czy są wnioski  

o jego zmianę. 



Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. 

 

Na posiedzenie przybył Radny Krzysztof Ptak. 

 

3. Przyjęcie protokołu z XXX Sesji Rady Miejskiej z dnia 24 czerwca 2021 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że protokół został wysłany 

zgodnie ze statutem i jest dostępny na eSesji. 

 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu z XXX Sesji Rady Miejskiej z dnia 24 czerwca 2021 r.  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, 

Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

NIEOBECNI (2) 

Przemysław Bielecki, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin stwierdził, że protokół został zatwierdzony. 

 

4. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 21 czerwca 

2021 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że protokół został wysłany 

zgodnie ze statutem i jest dostępny na eSesji. 

 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 21 czerwca 2021 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

 

 

 



Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, 

Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

NIEOBECNI (2) 

Przemysław Bielecki, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że protokół został zatwierdzony. 

 

5. Przyjęcie protokołu z XXXI Sesji Rady Miejskiej z dnia 8 lipca 2021 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że protokół został wysłany 

zgodnie ze statutem i jest dostępny na eSesji. 

 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu z XXXI Sesji Rady Miejskiej z dnia 8 lipca 2021 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, 

Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

NIEOBECNI (2) 

Przemysław Bielecki, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że protokół został zatwierdzony. 

 

6. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 8 lipca 

2021 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że protokół został wysłany 

zgodnie ze statutem i jest dostępny na eSesji. 

Wobec braku pytań przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 8 lipca 2021 r.  

 



Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, 

Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

NIEOBECNI (2) 

Przemysław Bielecki, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że protokół został zatwierdzony. 

7. Przyjęcie protokołu z XXXII Sesji Rady Miejskiej z dnia 19 sierpnia 2021 r. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu, a wobec braku przystąpiono do 

głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu z XXXII Sesji Rady Miejskiej z dnia 19 sierpnia 2021 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, 

Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

NIEOBECNI (2) 

Przemysław Bielecki, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że protokół został zatwierdzony. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski poinformował o terminie przetargu nieograniczonego  

w siedzibie Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w Opolu, dodał że jest to działka bardzo 

mała, o którą ma być poszerzony teren projektu, który realizuje sołectwo Skarbiszowice. 

 

Poproszony przez Przewodniczącego, Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść 

projektu uchwały. 

 



Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, 

Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

NIEOBECNI (2) 

Przemysław Bielecki, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXXIII/176/2021 

 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XVI/88/20 Rady Miejskiej w Tułowicach  

z dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

oraz warunki i tryb składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że podczas komisji Pani Barbara Nowak przedstawiła 

projekt uchwały, a zmiana jest drobna i dotyczy RODO. 

 

Wiceprzewodniczący Roman Kopij odczytał treść projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XVI/88/20 Rady Miejskiej w Tułowicach z dnia 

30 stycznia 2020 r. w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości oraz 

warunki i tryb składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej.  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, 

Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 



 

NIEOBECNI (2) 

Przemysław Bielecki, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXXIII/177/2021 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/103/20 Rady Miejskiej  

w Tułowicach z dnia 30 kwietnia 2020 r. w sprawie określenia rodzaju dodatkowych 

usług świadczonych przez Gminę Tułowice w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz wysokości cen za te usługi. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że również projekt tej uchwały Pani Barbara Nowak 

przedstawiła na posiedzeniu komisji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/103/20 Rady Miejskiej w 

Tułowicach z dnia 30 kwietnia 2020 r. w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług 

świadczonych przez Gminę Tułowice w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości oraz wysokości cen za te usługi..  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, 

Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

NIEOBECNI (2) 

Przemysław Bielecki, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała nr XXXIII/178/2021 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za 

pojemnik lub worek. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt tej uchwały Pani Barbara Nowak oraz Sekretarz 

przedstawili na posiedzeniu komisji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść projektu uchwały. 



Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik lub 

worek. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (12) 

Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, 

Roman Kopij, Michał Luty, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, Anna 

Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Stanisław Momot 

 

NIEOBECNI (2) 

Przemysław Bielecki, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXXIII/179/2021 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2021 r. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że w poniedziałek Skarbnik omówiła zmiany, a wobec 

braku pytań oddał głos Wiceprzewodniczącemu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2021 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, 

Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

 

 



NIEOBECNI (2) 

Przemysław Bielecki, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXXIII/180/2021 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że w poniedziałek Skarbnik omówiła zmiany, a wobec 

braku pytań oddał głos Wiceprzewodniczącemu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, 

Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

NIEOBECNI (2) 

Przemysław Bielecki, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXXIII/181/2021 

 

14. Informacje Sołtysów o istotnych dla sołectw sprawach w I i II kwartale 2021 r. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin poinformował, że sołtysi nie zostali zaproszeni na 

posiedzenie, jednakże dostarczyli informacje, o odczytanie których poprosił Radnych  

z poszczególnych okręgów. 

Radny Krzysztof Chodorowski odczytał Sprawozdania sołectw Goszczowice oraz Ligota 

Tułowicka. 

Radna Agnieszka Zawadzka przedstawiła informację o działalności sołectwa Skarbiszowice. 

Radny Krzysztof Mróz odczytał Sprawozdanie sołectwa Szydłów. 

Przewodniczący Frédéric Coppin odczytał Sprawozdanie sołectwa Tułowice Małe. 

 

 

 



15. Informacja z działalności Komisji Rady za II kwartał 2021 r. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Jan Bojkowski odczytał Sprawozdanie  

z działalności Komisji w I i II kwartale 2021 r. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Luty odczytał Informację  

z działalności Komisji w I i II kwartale 2021 r. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych Krzysztof Chodorowski odczytał 

Sprawozdanie z działalności Komisji w I i II kwartale 2021 r. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Ptak odczytał Sprawozdanie z działalności 

Komisji w I i II kwartale 2021 r. 

 

16. Informacja Rady Miejskiej za II kwartał 2021 r. 

 

Frédéric Coppin Przewodniczący Rady odczytał udostępnione na eSesji statystyki dotyczące 

działalności Rady w II kwartale br. 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij zabrał głos w sprawie działalności Rady  

w II kwartale 2021 r. 

 

17. Informacje o postępach w realizacji Wizji Burmistrza na 2021 rok i wnioski 

Radnych (Burza mózgów). 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin poprosił Wiceprzewodniczącego o omówienie 

postępów prac inwestycji zaplanowanych na 2021 r. 

 

18. Informacje o inwestycjach powiatu w Gminie Tułowice - podsumowanie inwestycji. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin powiedział, że w poniedziałek na posiedzeniu Komisji 

Burmistrz przedstawił ten temat obszernie, a Radni szczegółowo go omówili. Następnie poprosił 

Burmistrza o podsumowanie tego tematu. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski poinformował o spotkaniu ze Starostą Opolskim w dniu 

następnym oraz wiedzy, że zostały wykonane docinki łat dróg, zarówno w Szydłowie, jak  

i w kierunku Lipna. Wyraził zadowolenie z powstania odcinka drogi w Goszczowicach oraz 

wykonywanej inwestycji w parku pałacowym w Tułowicach. 

Wspomniał o wnioskach złożonych na trzy duże inwestycje: chodnik przy ulicy Opolskiej  

w Szydłowie, obwodnica Ligoty oraz chodnik, wraz z drogą, w kierunku cmentarza  

w Goszczowicach. 

 

19. Informacja dotycząca przygotowania placówek oświatowych do nowego roku 

szkolnego 2021/2022. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin powiedział, że ze względu na zagrożenie 

epidemiczne, dyrektorzy placówek nie zostali zaproszeni, ale poproszeni o przesłanie 

informacji w formie pisemnej i poprosił Burmistrza o odczytanie tych informacji. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski odczytał przesłane informacje. 

W roku szkolnym 2021/2022 opieką przedszkolną zostanie objętych 141 dzieci, w wieku od 

2,5 do 5 lat, w przedszkolu będzie funkcjonowało 6 oddziałów, a kadra pedagogiczna to  



13 nauczycieli oraz 15 osób administracji i obsługi. Przedszkole jest gotowe do rozpoczęcia 

roku szkolnego. 

Szkoła jest przygotowana pod względem technicznym do nauczania w trybie stacjonarnym. 

W nowym roku szkolnym do placówki będzie uczęszczać 340 uczniów i 45 wychowanków 

oddziału przedszkolnego. 

 

20. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Tułowic między Sesjami. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski powiedział, że końcem czerwca odbyły się rozmowy  

z projektantem dotyczące zagospodarowania terenów, to jest części drogi i chodnika nad 

stawem w Tułowicach Małych i pomimo iż jest to droga powiatowa, to w ramach środków 

dofinansowania projektowania budowy chodników przy naszym udziale ta koncepcja będzie 

zrealizowana, zarówno w stronę Skarbiszowic jak i Niemodlina. 

Wspomniał również, że będą czynione starania o zakup wozu gaśniczego dla naszej Jednostki 

Ratowniczo-Gaśniczej.  

Poinformował o spotkaniu z wykonawcą, który będzie wykonywał nawodnienie boiska, prace 

planowo rozpoczną się na początku października. 

Burmistrz poruszył temat statystyk bezpieczeństwa na terenie Gminy, który były 

przedmiotem spotkania z komendantem miejskim policji, a także spotkania rady wierzycieli, 

ponieważ upadła firma NeoTech ma pomysł aby powstać. 

Wspomniał również o konstruktywnym spotkaniu z przedstawicielami firmy, która zadymia 

Tułowice, która w wyniku rozmów zawiesi swoją działalność do czasu zamontowania filtrów, 

a także o interwencji w sprawie działki za ulicą Jaśminową, w wyniku której właściciele 

zobowiązali się uprzątnąć teren w ciągu trzech miesięcy. 

Burmistrz podziękował sołectwu Tułowice Małe za zorganizowanie pikniku. 

21. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej między Sesjami. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij powiedział, że wiele spraw, poruszonych przez 

Burmistrza odbywa się za wiedzą Rady. Nawiązał do działalności sołectwa Tułowice Małe 

potwierdzając, że jest ona wspierana i wspomagana ze strony Spółdzielni Mieszkaniowej, 

która dba o stan boiska oraz wymieniła piasek w piaskownicach. 

Wspomniał o spotkaniach i rozmowach w sprawie budowy ścieżki pieszo-rowerowej  

i zaznaczył, że wszystkie sprawy, które Burmistrz omawiał, to były działania wspólne. 

 

22. Interpelacje i zapytania radnych (na piśmie). 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin powiedział, że udzielono dwóch odpowiedzi: na 

wniosek Radnego Krzysztofa Mroza w sprawie ogłoszenia procedury przetargowej na 

budowę świetlicy w Szydłowie oraz na wniosek Radnej Anny Sokulskiej w sprawie naprawy 

dróg. Wpłynęły nowe wnioski Radnego Mroza w sprawie nowego projektu świetlicy oraz 

wniosek Radnej Sokulskiej, o przedstawienie którego poprosił autorkę. 

Burmistrz w odpowiedzi na wniosek Radnego Mroza poinformował, że po uaktualnieniu 

kosztorysu kwota na budowę świetlicę wzrosła do prawie do 2300000, a obecnie nie jest 

możliwe określenie daty przetargu. Wspomniał o burzliwej dyskusji na ten temat  

i wypracowaniu konsensusu. Odpowiadając na wniosek Radnej Sokulskiej w sprawie 



naprawy dróg, poinformował, że drogi stanowiące własność Gminy są na bieżąco 

monitorowane i podlegają ciągłym remontom. 

Radna Anna Sokulska odnosząc się do wniosku, podziękowała za udostępnienie wiaty, 

stwierdzając, że trudno z niej korzystać, gdy nie ma pod nią stołów i ławek, stad wniosek  

o doposażenie i  zrobienie miejsca na palenisko grilowe. 

Burmistrz odpowiedział, że wyposażenie zostanie w najbliższym czasie zamówione. 

 

Radny Krzysztof Mróz uzasadniając wniosek Rady Sołeckiej i przekazując na jakim etapie  

są decyzje tej Rady powiedział, że na poprzedniej sesji Pan Przewodniczący podał kwotę za 

którą ma powstać świetlica - 1.200 000 zł, i nie wie skąd ta kwota się pojawiła, gdzie  

w budżecie jest zapewnione 1.800 000 zł, z czego 500 000 jest środków zewnętrznych. 

Przypomniał, że dwa lata temu było zapewnione 1.500 000  

i były to środki nasze, a teraz jest 1.200 000, z czego 500 000 środków zewnętrznych.  

Poinformował, że po poprzedniej sesji poprosił Panią Sołtys o zwołanie spotkania Rady 

Sołeckiej, efektem którego było złożone pismo, następnie odczytał jego treść. 

Powiedział, że po spotkaniu Rady Sołeckiej z Burmistrzem Rada zgodziła się na tę nową 

wersję, ale pod wielką presją, którą mógłby nazwać to szantażem, bo powiedziane zostało,  

że jeżeli tego nie będzie to 500 000 trzeba będzie oddać, a nikt z Rady Sołeckiej takiego 

obciążenia na swoje barki nie weźmie.  

Poprosił o zauważenie, że w nowej koncepcji sołectwo zostaje pozbawione biblioteki, 

pomieszczeń straży i siłowni.  

Stwierdził że sądził, że czasy komuny już minęły, gdzie partia i rząd wiedzieli, co ludowi 

pracującemu miast i wsi się należy i czego oni oczekują od życia. Przypomniał, że sołectwo 

przedstawiło swoje oczekiwania i dodał że osoby podejmujące decyzję, że nie ma biblioteki 

oraz straży, być może w niedługim czasie pójdą na emerytury, a wieś kilkadziesiąt lat z tym 

problemem zostanie.  

Przedstawił warunki panujące w pomieszczeniach straży pożarnej i stwierdził, że swoim 

dzieciom nigdy by nie pozwolił zostać strażakiem w takich warunkach. 

Na koniec potwierdził że on osobiście oraz Rada Sołecka przychylają się do tego, bo co mają 

zrobić. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski przypomniał, że podobna sytuacja była w przypadku straży  

w Tułowiach, stwierdzając ze jeśli nie będzie czynnika ludzkiego i determinacji ludzi, którzy 

tak jak Pan Michał zaktywizują mieszkańców i wykorzystają potencjał, to samo 

wybudowanie remizy nie przyniesie efektów. 

Burmistrz powiedział, że takiej dużej świetlicy nie ma w żadnej innej miejscowości, 

stwierdzając, że konsensus który został wypracowany jest na miarę możliwości samorządu 

gminy. 

Burmistrz poinformował, że tuż przed sesją otrzymał poprawioną koncepcję budowy 

świetlicy dodając, że jego dobra wola, jak i całej rady ma na celu powstanie tej świetlicy. 

Przewodniczący Rady Roman Kopij w odpowiedzi  Radnemu Mrozowi powiedział, że 

działają w tej Radzie Gminy w kilku kadencjach i z rozgoryczeniem słucha, że Radę można 

porównać do władzy komunistycznej i chyba jak większość nie życzy sobie aby używać 

takich określeń. Dodał, że nikt z Rady nie chciał doprowadzić do tego, aby nie było świetlicy 

w Szydłowie. Poprosił o zważanie na słowa i zamiary, ponieważ trzeba obracać się  

w budżecie gminy, a pieniądze są zagwarantowane w prognozie wieloletniej, zaakceptowanej 

poprzez uchwałę i nie może tu być mowy o jakimkolwiek szantażu. 



Burmistrz przedstawił Prezentację Multimedialną  

 

Radny Krzysztof Mróz powiedział, że wypowiadając się stara się trzymać faktów:  

- pierwsza sprawa to 700 tys., poprosił o odpowiedź, czy nie jest prawdą, że  

w zeszłym roku była podjęta uchwała dotycząca przekazania 700 tys. 

 - druga sprawa dotyczyła szantażu, zaznaczył, że to nie są jego słowa, bo tu występuje nie jako 

Mróz, lecz jako przedstawiciel mieszkańców Szydłowa. Powiedział, że podczas piątkowego 

spotkania, każdemu z członków Rady Sołeckiej zadał pytanie, czy zgadza się na tego typu 

rozwiązanie i każdy z nich odpowiedział, że jeżeli miałyby te pieniądze przepaść, to niech już 

będzie. Radny Krzysztof Mróz zapytał, czy to nie jest szantaż. 

Nawiązując do wypowiedzi Wiceprzewodniczącego Rady Romana Kopija na temat Centrum 

Przesiadkowego, poinformował, że cały fundusz sołecki, w tym tegoroczny jest przeznaczony 

na ten cel i Rada dodatkowe pieniądze na ten cel przeznaczyła, więc ma nadzieję że 

przynajmniej to się nie zmieni. 

 

23. Odpowiedzi na listy i zapoznanie się z otrzymaną korespondencją od poprzedniej 

Sesji.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij wymienił otrzymane pisma: 

- wniosek o dofinansowanie dopłat do Żłobka Elephant, 

- zapytanie Wojewody dotyczące uchwały w sprawie skargi na Burmistrza, 

- pismo w sprawie drogi, 

- wystąpienie izby rolniczej o zaproszenie na sesję, 

- zapytanie prokuratury dotyczące opłat za deszczówkę, 

- wniosek dotyczący obwodnicy Tułowic 

 

24. Odpowiedzi na wolne wnioski z poprzedniej Sesji oraz Komisji Wspólnej. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski udzielając odpowiedzi na pytanie Radnego Mroza, o ulicę 

Boczną w Szydłowie, przypomniał, że w tej sprawie został złożony wniosek do „Nowego 

Ładu” i zostały w nim zawarte wszystkie drogi Szydłowa, oprócz ulicy Kościelnej. 

 

Sekretarz Gminy Wiesław Księski wyjaśnił, że ustawodawca wprowadził obowiązek składania 

przez mieszkańców deklaracji dotyczących źródeł ciepła i spalania paliw, a Urząd ma 

obowiązek wprowadzenia tych deklaracji do systemu.  

 

Radny Krzysztof Mróz powiedział, że mówiąc o "Nowym Ładzie" Burmistrz poprosił  

o wyznaczenie trzech ulic i te ulice zostały wyznaczone. Stwierdził że jeżeli zostały podane 

wszystkie, to bardzo się cieszy z tego powodu. 

Poinformował, że ulica Boczna w Szydłowie jest w tej chwili ulicą ślepą,  

a mieszkańcy którym wydawało się, że wyjeżdżają na ulicę Boczną, poza bramą wyjeżdżają na 

teren gminy. Wobec tego poprosił o wydzielenie tej drogi do końca, żeby unormować sprawę, 

ponieważ nie może być tak, że mieszkańcy nie mają drogi. 

 

25. Wolne wnioski. 

 

Brak wniosków. 



26. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący podał terminy : 

posiedzenie Komisji – 27 września br. godz. 16:00, Sesja –30 września br. godz. 16:00. 

 

W związku ze wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zamknął 

obrady XXXIII sesji Rady Miejskiej w Tułowicach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tułowicach 

Frédéric Coppin 

Przygotował(a): Iwona Węgrowska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


